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  Rada Miejska                                                                               VII kadencja Samorządu 

    w Trzcielu                                                                                            2014-2018 

 

 

 

 

                                                      Protokół Nr XXXVIII/2018 

                                  z przebiegu obrad sesji Rady Miejskiej w Trzcielu 

                zwołanej na czwartek  08 marca 2018 roku 

                                      w sali narad Urzędu Miejskiego w Trzcielu 

 

Ad.1a: 

 

XXXVIII sesja Rady Miejskiej w Trzcielu rozpoczęła się w sali narad Urzędu Miejskiego w 

Trzcielu, ul. Poznańska 22 o godz. 12.00. Otwarcia dokonał oraz przewodniczył w obradach 

Przewodniczący Rady Miejskiej  - pan Jacek Marciniak, stwierdzając, że na stan 15 

radnych, obecnych według listy obecności było 13 radnych,  co oznacza, że rada jest władna 

do obradowania i podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Lista obecności z potwierdzeniem przyjęcia zawiadomienia na sesję stanowi załącznik nr 1 i 2 

do protokołu. 

Nieobecna – radna Elżbieta Kaczmarek 

Nieobecny – radny Andrzej Kałek 

Następnie Przewodniczący rady Jacek Marciniak powitał przybyłych na sesję Radnych 

Rady Miejskiej oraz zaproszonych gości w osobach: 

 

-    Członka Zarządu Rady Powiatu - pana Dariusza Orzeszko, 

-    Burmistrza Trzciela – Jarosława Kaczmarka, 

      -    Skarbnika Gminy –  Renatę Kopeć, 

      -    Sekretarza Urzędu –  Jacka Ignorka, 

      -    Kierowników i dyrektorów jednostek, 

      -    Sołtysów Gminy Trzciel, 

      -    Pracowników Urzędu Miejskiego w Trzcielu. 

 

Lista obecności sołtysów i zaproszonych gości stanowi załącznik nr 3 i 4 do protokołu. 

 

Ad.1 b: 

 

Informacja na temat porządku obrad. 

 

Przewodniczący rady Jacek Marciniak zwrócił się do radnych o zgłoszenie uzasadnionych 
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zmian do porządku obrad, którego projekt radni otrzymali wcześniej wraz z materiałami. 

Następnie zaproponował w porządku obrad zmianę dołożenia dwóch kolejnych punktów 

dotyczących: 

 

1. Podjęcie Uchwały w sprawie: podziału Gminy Trzciel na okręgi wyborcze oraz 

ustalenia ich granic, numerów i liczby radnych wybieranych w każdym okręgu 

wyborczym – projekt uchwały nr 11 

2. Podjęcie Uchwały w sprawie: podziału Gminy Trzciel na stałe  obwody głosowania, 

ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych – 

projekt uchwały nr 12 

 

Więcej zmian nie zgłoszono, zatem przystąpiono do jego przyjęcia. 

 

 

Porządek sesji po zmianach przedstawiał się następująco: 

 

1. Sprawy regulaminowe: 

a/ otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

b/ przyjęcie porządku obrad. 

2. Interpelacje i zapytania. 

3. Informacja Burmistrza Trzciela z działalności międzysesyjnej. 

4. Funkcjonowanie "Centrum Kultury" w Trzcielu : 

a/ informacja z przeprowadzonego remontu w 2017 roku w budynku "Centrum Kultury", 

b/ informacja z realizacji zadań kulturalnych w 2017 roku, 

c/ informacja "Centrum Kultury" z planu zadań do realizacji w 2018 roku, 

5. Działalność Biblioteki Publicznej w Trzcielu za 2017 rok. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie:  uchylenia uchwały nr XXXVI/277/2017 Rady Miejskiej 
w Trzcielu z dnia 28 grudnia 2017 roku w sprawie diet i zwrotu kosztów podróży 
służbowych dla sołtysów oraz członków rad sołeckich – projekt uchwały nr 1. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie: diet i zwrotu kosztów podróży służbowych dla sołtysów oraz 
członków rad sołeckich -  projekt uchwały nr 2.   

8. Podjęcie uchwały w sprawie: dopuszczenia zapłaty podatków stanowiących dochody 

budżetu Gminy Trzciel za pomocą innego instrumentu płatniczego - projekt uchwały nr 3. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie: zaciągnięcia pożyczki długoterminowej na wyprzedzające 
finansowanie działań finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej                                                          
– projekt uchwały nr 4. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały budżetowej Gminy Trzciel na 2018 rok 

– projekt uchwały nr 5. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Trzciel 

na lata 2018 – 2032 – projekt uchwały nr 6. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie: zmian w Uchwale Nr XXVII/217/09 Rady Miejskiej w 

Trzcielu z dnia 23 kwietnia 2009 roku w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i przedszkolach, prowadzonych przez Gminę Trzciel  – projekt 

uchwały nr 7. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie: zmian w Uchwale Nr XXXVII/285/2018 Rady Miejskiej w 
Trzcielu z dnia 25 stycznia 2018 roku w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania 
dotacji dla niepublicznych przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego oraz szkół 
na terenie Gminy Trzciel, prowadzonych przez osoby fizyczne i prawne oraz trybu i zakresu 
kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania – projekt uchwały nr 8. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie: zasad korzystania z obiektów użyteczności publicznej w 
Gminie Trzciel – projekt uchwały nr 9.   
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15. Podjęcie uchwały w sprawie: zatwierdzenia sprawozdania z realizacji programu 

współpracy Gminy Trzciel z organizacjami pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego w 2017 roku – projekt uchwały nr 10.   

    16. Podjęcie Uchwały w sprawie: podziału Gminy Trzciel na okręgi wyborcze oraz 

ustalenia      

     ich granic, numerów i liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym – 

projekt     

     uchwały nr 11. 

    17. Podjęcie Uchwały w sprawie: podziału Gminy Trzciel na stałe  obwody głosowania,  

     ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych – projekt    

     uchwały nr 12.              

18. Przyjęcie protokołu z XXXVII sesji Rady Miejskiej w Trzcielu. 

19. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje radnych. 

20. Zaświadczenia i wolne wnioski,  /korespondencja, terminy posiedzeń Rady Miejskiej/. 

21. Zakończenie sesji. 

 

 

 

Ad.2: 

 

Interpelacje i zapytania radnych 

 

Przewodniczący obrad – Jacek Marciniak poinformował radnych o możliwości złożenia 

interpelacji i wniosków na przygotowanych drukach, odpowiedzi zostaną udzielone w 

punkcie 19 porządku obrad lub w terminie późniejszym w formie pisemnej w terminie 21 dni 

( Statut Miasta i Gminy Trzciel § 40, pkt 5). 

 

Ad.3: 

 

Informacja Burmistrza Trzciela z działalności międzysesyjnej. 

 

Burmistrz Jarosław Kaczmarek przedstawił informację z działalności w okresie między 

sesjami,   informacja stanowi  – załącznik nr  5 do protokołu. 

 

Wobec braku pytań, informacja została przyjęta przez radnych jednogłośnie. 

 

Przewodniczący rady Jacek Marciniak złożył z okazji Dnia Kobiet wszystkim Paniom  

wszystkiego co najlepsze, spełnienia marzeń, zadowolenia z siebie, dużo szczęścia i radości 

życiowej, oraz uśmiechu na twarzach. 

Burmistrz Jarosław Kaczmarek oficjalnie przedstawił i powitał nowego prezesa 

Przedsiębiorstwa Ochrony Środowiska „Mrówka” Pana Krzysztofa Górnego.  

 

Prezes Przedsiębiorstwa Ochrony Środowiska „Mrówka” Krzysztof Górny przedstawił się i 

po krótce opowiedział swoją historię zawodową. Powiedział, że weszła nowa ustawa, która 

mówi że muszą byś zaplanowane wydatki na 3 lata do przodu. Więc jest to duże wyzwanie 

dla Przedsiębiorstwa. 

 

Przewodniczący rady Jacek Marciniak – życzył Panu Krzysztofowi Górnemu owocnej 
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pracy. 

 

Ad.4: 

 

 Funkcjonowanie "Centrum Kultury" w Trzcielu : 

a/ informacja z przeprowadzonego remontu w 2017 roku w budynku "Centrum Kultury", 

b/ informacja z realizacji zadań kulturalnych w 2017 roku, 

c/ informacja "Centrum Kultury" z planu zadań do realizacji w 2018 roku, 

 

Sprawozdanie z działań Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu 

w Trzcielu w 2017 roku - załącznik nr  6 do protokołu. 

 

 
STYCZEŃ 

Jak co roku GOKiS Trzciel zawiązuje sztab WOŚP 2017 pod wodzą p. Kazimierza 

Szpiguna  
i organizuje zbiórkę na terenie Gminy Trzciel. Ponad 28 wolontariuszy 15 stycznia br. przez 

cały dzień kwestowało na ulicach Trzciela, Brójec, Lutola Suchego i innych miejscowości 

naszej gminy uzyskując wspaniały wynik  ponad 6,9 tys. zł. Tegoroczny 25 finał WOŚP w 

Trzcielu to szereg imprez sportowych, które odbyły się w sali sportowej ZE w  Brójcach. 

Po raz kolejny zorganizowaliśmy koncert z cyklu Muzyczny Czwartek, który de facto odbył 

się w środę  

26 stycznia. W edycji styczniowej na deskach naszego Domu Kultury wystąpił żywiołowy 

zespół COCTAIL BOYS, który porwał zgromadzoną publiczność do wspólnej zabawy. 

Jak co roku w styczniu obchodzimy w naszym ośrodku kultury Dzień Babci i Dziadka.  

W tym roku nasi seniorzy, uczestniczyli w przygotowanych dla nich programie artystycznym, 

który odbył się po raz kolejny w Sali Sportowej w Trzcielu. Nasi wspaniali dziadkowie, przy 

kawie i herbacie oraz słodkim poczęstunku mogli obejrzeć pokazy taneczne przygotowane 

przez wszystkie grupy taneczne zrzeszone w naszym ośrodku, a prowadzone przez p. 

Agnieszkę Glapkę. Nie zabrakło również naszych wspaniałych wokalistów ze Studia 

Piosenki przy GOKiS Trzciel. Uwieńczeniem tego pięknego dnia był koncert Daniela 

Okupskiego. 

 

LUTY 

GOKiS Trzciel po raz kolejny zorganizował koncert z cyklu Muzyczny Czwartek. W 

miesiącu lutym,  

a dokładniej 16 lutego na scenie naszego Domu Kultury wystąpiła Barbara Broda - Melon z 

zespołem. 

X Jubileuszowe Święto Tańca odbyło się 19 lutego br. O godzinie 16.00 w Hali Sportowej 

przy ZE  

w Brójcach rozpoczęło się wielkie święto tańca w naszej gminie, które obserwowało ponad 

500 osób.  

Na scenie zaprezentowało się ponad 150 uczestników, dużych i małych... Nowe stroje, nowe 

układy taneczne, olbrzymi tort oraz wspaniała zabawa z Tulinkami - zespołem dla dzieci...  

Muzyczna niespodzianka tego tanecznego popołudnia to występ Nick Sinckler oraz Marcin 

Pesos Stachowiak. 

W dniu 24 lutego br. odbyły się przesłuchania dzieci i młodzieży do tegorocznego XII 

Gminnego Festiwalu Piosenki Dziecięcej i Młodzieżowej Pro Arte 2017. Po wysłuchaniu 27 

uczestników Rada Artystyczna  

w składzie Sławomir Filus oraz Rafał Gojdka wyłoniła 16 osób, które wezmą udział w XII 
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GFPDiM Pro Arte 2017 w dniu 19 marca br. Gratulujemy!!!  

GOKiS Trzciel był również współorganizatorem Biegu Pamięci, który odbył się po raz drugi, 

a który na stałe wpisał się w kalendarz imprez organizowanych przez GOKiS. 

 

MARZEC 

Marzec to Międzynarodowy Dzień Kobiet i wspaniały koncert grupy SWING PARTY.  

Były życzenia i kwiatki, wiele wzruszeń i uniesień, a to wszystko przy kawie i herbacie oraz 

słodkim poczęstunku. Koncert odbył się z cyklu Muzyczny Czwartek. 

Również w marcu odbyły się przesłuchania w Gminnym Konkursie Recytatorskim, który 

organizowany jest w naszym ośrodku już od lat w ramach Lubuskiego Konkursu 

Recytatorskiego. Wyłonił on laureatów, którzy reprezentowali naszą gminę w przesłuchaniach 

powiatowych w Międzyrzeczu.  

Miesiąc marzec to cykliczny, a już XII Festiwal Piosenki Dziecięcej i Młodzieżowej, który 

jak co roku wyłonił laureatów, którzy będą reprezentowali naszą gminę w przeglądach 

powiatowych w Międzyrzeczu  

i Przytocznej. Festiwal poprzedzony był dwudniowymi warsztatami wokalnymi, które 

poprzedziły zmagania festiwalowe. W marcu, nasze zespoły taneczne rozpoczęły swoje 

tourne po festiwalach tanecznych odbywające się w naszym regionie, min. Sulechów, 

Przytoczna, Międzyrzecz, Babimost, Mosina, Wolsztyn, Żary....  

 
MAJ 

W miesiącu maju zorganizowaliśmy kolejne warsztaty taneczne dla wszystkich grup 

tanecznych, które odbywały się pod czujnym okiem naszych zaproszonych gości. a byli nimi: 

Paweł Zając, Yesid Chala Puello, Grzegorz Biskup, Agnieszka Gerlach oraz Michał 

Kaczorex Kaczorowski. 
Warsztaty zakończyły się wspólnym pokazem nabytych umiejętności przez naszych młodych 

tancerzy.  

Miesiąc maj to dwudniowa impreza pod nazwą Artystyczna Trzcielska Majówka, w tym roku 

połączona  

z organizowanymi warsztatami tanecznymi. Jak co roku na naszej scenie za budynkiem 

GOKiS swoje umiejętności wokalne i taneczne przedstawiły dzieci i młodzież współpracująca 

z Domem Kultury  

w Trzcielu. Pod czujnym okiem instruktorki p. Agnieszki Glapki wystąpiły wszystkie grupy 

taneczne zrzeszone w GOKiS Trzciel. Zaraz po ich występach na naszej scenie pojawił się 

zaproszony zespół 

COCTAIL BOYS. Pierwszy dzień majówek zakończyła zabawa z zespołem WERWA, która 

trwała do późnych godzin nocnych. W dniu następnym mogliśmy oklaskiwać koncerty i 

recitale kolejnych zaproszonych gwiazd, min. Krzysztofa Bendowskiego oraz zespołu 

OJEJ.  

 

CZERWIEC 

Czerwiec to również jak co roku Dni Trzciela powiązane z Festiwalem Szparagowe Żniwa. 

W czasie trwania Dni Trzciela na scenie wystąpiły dzieci i młodzież z MiG Trzciel oraz 

zaproszeni goście  

z Niemiec. Były tańce, śpiewy i dobra zabawa.  

W tym roku na naszej scenie pojawiło się wiele zespołów, min. nasz trzcielski zespół 

SHOCKER,  

który zaprezentował swoje interpretacje. Gwiazdami wieczoru były zespoły disco polo zespół 

BOBI oraz BAYER FULL, które porwały swoją muzyką liczną publiczność do wspólnej 

zabawy. 
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Po raz czwarty z sukcesem zorganizowaliśmy Clubową Noc DJ, gdzie na naszej scenie 

pojawiło się pięciu wspaniałych DJ, którzy do późnych godzin nocnych rozgrzewali publikę 

najnowszymi przebojami. 

W tym samym dniu odbył się XXI Festiwal Zespołów Śpiewaczych SZPARAGOWE 

ŻNIWA.  

W tym roku na nasze zaproszenie udział potwierdziło 9 zespołów z terenu woj. lubuskiego i 

nie tylko.  

Wszystkie zespoły otrzymały pamiątkowe dyplomy i statuetki. 

W miesiącu czerwcu pracownicy GOKiS Trzciel współorganizowali obchody Dnia Dziecka.  

Na zaproszenie Sołtysów wsi Sierczynek, Brójce oraz Chociszewo bawiliśmy wszystkie 

dzieciaki przeróżnymi grami i zabawami, min. tworzyliśmy ogromne bańki mydlane, 

kręciliśmy baloniki, malowaliśmy twarze, itp. 

 

Pod koniec czerwca zorganizowaliśmy dla wszystkich dzieci i młodzieży oraz ich rodziców 

ognisko związane z zakończeniem roku szkolnego 2016/2017.  

Były podziękowania z trud i pracę na rzecz GOKiS Trzciel oraz za wszystkie zdobyte laury i 

puchary.  

 

LIPIEC / SIERPIEŃ  

Wakacyjne miesiące, czas urlopów, ale i wytężonej pracy na rzecz sołectw i pomocy w 

organizacji innych wydarzeń kulturalnych na terenie Gminy Trzciel. W naszym ośrodku trwa 

remont i praktycznie cały budynek jest wyłączony z eksploatacji. 

 

WRZESIEŃ 

Miesiąc wrzesień to początek naszych działań na rok szkolny 2016/2017, a więc sporządzenie 

planu pracy, spotkania organizacyjne z dziećmi i młodzieżą oraz ich rodzicami.  

Organizacji Dożynek Gminnych we współpracy z Urzędem Gminny w Trzcielu. Na 

dożynkowej scenie wystąpiły dwa zespoły CHORUS i SWING PARTY. Nocną zabawę 

taneczną poprowadził Grzegorz Szyszka. Remont ośrodka trwa w najlepsze. 

 

PAŹDZIERNIK / LISTOPAD 

Remont. Stałe zadania realizujemy w salkach w piwnicach naszego ośrodka. 

 

GRUDZIEŃ 

6 grudnia, w wyremontowanej sali widowiskowej naszego ośrodka zorganizowaliśmy dla 

wszystkich dzieci spotkanie mikołajkowe połączone z grami i zabawami oraz wspaniałą 

muzyką. Radość dzieci najcenniejsza! 

Grudzień to oczywiście "Muzyczny Czwartek" i świąteczny koncert znanego w Trzcielu 

muzyka  

i wokalisty Przemka Podębskiego wraz z zespołem. Były kolędy, pastorałki i ... "Brunetki, 

blondynki" Kiepury. 

 

Sołtys Jasieńca – dziękuje za profesjonalizm Pani Ani i Pani Agnieszki. 

 

Ad.5: 

 

Działalność Biblioteki Publicznej w Trzcielu za 2017 rok. 

 

Dyrektor Biblioteki Pani Dorota Świerzko szczegółowo omówiła plan pracy w 2017 roku, jak 

również co się działo w ferie 2018 rok w Bibliotece w Trzcielu – załącznik nr 7 do protokołu. 
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Przerwa od 13.15 do 13.35 

 

 

 

 

Ad.6: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: uchylenia uchwały nr XXXVI/277/2017 Rady Miejskiej w 

Trzcielu z dnia 28 grudnia 2017 roku w sprawie diet i zwrotu kosztów podróży służbowych 

dla sołtysów oraz członków rad sołeckich   – projekt uchwały nr 1. 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak odczytał projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak przypomniał o szczegółowym omówieniu projektu 

uchwały podczas posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Finansowania, 

Planowania  Rady Miejskiej w Trzcielu w dniu dzisiejszym i otrzymał jednogłośną opinię. 

 

Odczytanie opinii dotyczącej wszystkich uchwał podejmowanych na Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Budżetu, Finansów, Planowania i Pracy, Rady Miejskiej w Trzcielu – 

załącznik nr 8 do protokołu 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Finansów, Planowania i Pracy, Rady Miejskiej w    

Trzcielu – opinia pozytywna, 

 

W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jacek Marciniak stwierdził, że Uchwała nr 

XXXVIII/293/2018 Rady Miejskiej w Trzcielu w obecności 13 radnych, została podjęta 

jednogłośnie, 13 głosami „za” - uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Radni nie wnieśli pytań do projektu uchwały. 

 

Ad.7: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: diet i zwrotu kosztów podróży służbowych dla sołtysów oraz 

członków rad sołeckich   – projekt uchwały nr 2. 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak odczytał projekt uchwały. 

 

Sekretarz Jacek Ignorek omówił projekt uchwały, poinformował, że za czynności sołtysa i 

członka rady sołeckiej ustala się dietę w wysokości: 

1) 50 zł za udział w sesji Rady Miejskiej i pracach komisji na zaproszenie 

Przewodniczącego Rady Miejskiej lub właściwej komisji i naradzie sołtysów na 

zaproszenie Burmistrza Trzciela, 

2) 60 zł za rozliczenie kwitariusza podatkowego – czterokrotnie w ciągu roku. 

W związku z wykonywaniem czynności związanych z pełnieniem funkcji sołtysa przysługuje 

miesięczna dieta w wysokości 250 zł. 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak przypomniał o szczegółowym omówieniu projektu 

uchwały podczas posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Finansowania, 

Planowania  Rady Miejskiej w Trzcielu w dniu dzisiejszym i otrzymał jednogłośną opinię. 
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Komisja Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Finansów, Planowania i Pracy, Rady Miejskiej w    

Trzcielu – opinia pozytywna, 

 

W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jacek Marciniak stwierdził, że Uchwała nr 

XXXVIII/294/2018 Rady Miejskiej w Trzcielu w obecności 13 radnych, została podjęta 

jednogłośnie, 13 głosami „za” - uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Radni nie wnieśli pytań do projektu uchwały. 

 

Ad.8: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: dopuszczenia zapłaty podatków stanowiących dochody 

budżetu Gminy Trzciel za pomocą innego instrumentu płatniczego  – projekt uchwały nr 3. 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak odczytał projekt uchwały. 

 

Sekretarz Jacek Ignorek omówił projekt uchwały, poinformował, że dopuszcza się zapłatę 

podatków, stanowiących dochód budżetu Gminy Trzciel, za pomocą innego instrumentu 

płatniczego, w tym instrumentu płatniczego, na którym przechowywany jest pieniądz 

elektroniczny. 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak przypomniał o szczegółowym omówieniu projektu 

uchwały podczas posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Finansowania, 

Planowania  Rady Miejskiej w Trzcielu w dniu dzisiejszym i otrzymał jednogłośną opinię. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Finansów, Planowania i Pracy, Rady Miejskiej w    

Trzcielu – opinia pozytywna, 

 

W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jacek Marciniak stwierdził, że Uchwała nr 

XXXVIII/295/2018 Rady Miejskiej w Trzcielu w obecności 13 radnych, została podjęta 

jednogłośnie, 13 głosami „za” - uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Radni nie wnieśli pytań do projektu uchwały. 

 

Ad.9: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: zaciągnięcia pożyczki długoterminowej na wyprzedzające 

finansowanie działań finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej                                                             

– projekt uchwały nr 4. 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak odczytał projekt uchwały. 

 

Skarbnik Renata Kopeć omówiła projekt uchwały o postanowieniu zaciągnięcia pożyczki 

długoterminowej w Banku Gospodarstwa Krajowego do wysokości 127.259,00 zł na 

wyprzedzające finansowanie działania finansowanego ze środków pochodzących  z budżetu 

Unii Europejskiej pod nazwą „Nasze miejsce spotkań – przebudowa świetlicy wiejskiej w 

miejscowości Brójce”. 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak przypomniał o szczegółowym omówieniu projektu 
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uchwały podczas posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Finansowania, 

Planowania  Rady Miejskiej w Trzcielu w dniu dzisiejszym i otrzymał jednogłośną opinię. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Finansów, Planowania i Pracy, Rady Miejskiej w    

Trzcielu – opinia pozytywna, 

 

W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jacek Marciniak stwierdził, że Uchwała nr 

XXXVIII/296/2018 Rady Miejskiej w Trzcielu w obecności 13 radnych, została podjęta 

jednogłośnie, 13 głosami „za” - uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Radni nie wnieśli pytań do projektu uchwały. 

 

Ad.10: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały budżetowej Gminy Trzciel na 2018 rok – 

projekt uchwały nr 5. 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak odczytał projekt uchwały. 

 

Skarbnik Renata Kopeć omówiła projekt uchwały, informując, że zmniejsza się łączną kwotę 

planowanych dochodów budżetu o kwotę 132.893,00 zł, a zwiększa się łączną kwotę 

planowanych wydatków budżetu o kwotę 130.538,00 zł.  

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak przypomniał o szczegółowym omówieniu projektu 

uchwały podczas posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Finansowania, 

Planowania  Rady Miejskiej w Trzcielu w dniu dzisiejszym i otrzymała jednogłośną opinię. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Finansów, Planowania i Pracy, Rady Miejskiej w    

Trzcielu – opinia pozytywna, 

 

W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jacek Marciniak stwierdził, że Uchwała nr 

XXXVIII/297/2018 Rady Miejskiej w Trzcielu w obecności 13 radnych, została podjęta 

jednogłośnie, 13 głosami „za” - uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Radni nie wnieśli pytań do projektu uchwały. 

 

Ad.11: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Trzciel na 

lata 2018 – 2032  – projekt uchwały nr 6. 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak odczytał projekt uchwały. 

 

Skarbnik Renata Kopeć omówiła projekt uchwały, informując, że w związku ze zmianami 

uchwały budżetowej na 2018 rok w zakresie dokonanych zmian w planie dochodów i 

wydatków budżetu oraz wprowadzeniem wykonania budżetu za 2017 rok doszło do zmian w 

załącznikach do Uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Trzciel. 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak przypomniał o szczegółowym omówieniu projektu 
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uchwały podczas posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Finansowania, 

Planowania  Rady Miejskiej w Trzcielu w dniu dzisiejszym i otrzymał jednogłośną opinię. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Finansów, Planowania i Pracy, Rady Miejskiej w    

Trzcielu – opinia pozytywna, 

 

W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jacek Marciniak stwierdził, że Uchwała nr 

XXXVIII/298/2018 Rady Miejskiej w Trzcielu w obecności 13 radnych, została podjęta 

jednogłośnie, 13 głosami „za” - uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Radni nie wnieśli pytań do projektu uchwały. 

 

 

Ad.12: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: zmian w Uchwale Nr XXVII/217/09 Rady Miejskiej w 

Trzcielu z dnia 23 kwietnia 2009 roku w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i przedszkolach, prowadzonych przez Gminę Trzciel   – projekt 

uchwały nr 7. 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak odczytał projekt uchwały. 

 

Kierownik referatu Oświaty Zygmunt Czarnecki, omówił projekt uchwały, informując, że  

regulacja dodatków jest podyktowana faktem dostosowania zapisów uchwały do dzisiejszej 

rzeczywistości i specyfiki funkcjonowania placówek oświatowych prowadzonych przez 

Gminę Trzciel, a tym samym podwyższenia dodatków dla dyrektorów i wicedyrektorów w 

związku z realizowaniem przez nich zadań wynikających z pełnionych funkcji oraz 

wdrażaniem reformy oświatowej w podległych placówkach. 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak przypomniał o szczegółowym omówieniu projektu 

uchwały podczas posiedzenia Komisji Oświaty, Wychowania i Kultury Rady Miejskiej w 

Trzcielu w dniu dzisiejszym i otrzymała jednogłośną opinię. 

 

Odczytanie opinii dotyczącej wszystkich uchwał podejmowanych Komisji Oświaty, 

Wychowania i Kultury Rady Miejskiej w Trzcielu – załącznik nr 15 do protokołu 

 

Komisja Oświaty, Wychowania i Kultury Rady Miejskiej w Trzcielu – opinia pozytywna, 

 

W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jacek Marciniak stwierdził, że Uchwała nr 

XXXVIII/299/2018 Rady Miejskiej w Trzcielu w obecności 13 radnych, została podjęta 

jednogłośnie, 13 głosami „za” - uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Radni nie wnieśli pytań do projektu uchwały. 

 

Ad.13: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: zmian w Uchwale Nr XXXVII/285/2018 Rady Miejskiej w 

Trzcielu z dnia 25 stycznia 2018 roku w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania 

dotacji dla niepublicznych przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego oraz szkół 

na terenie Gminy Trzciel, prowadzonych przez osoby fizyczne i prawne oraz trybu i zakresu 
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kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania  – projekt uchwały nr 8. 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak odczytał projekt uchwały. 

 

Kierownik Referatu Oświaty Zygmunt Czarnecki, omówił projekt uchwały, informując, że  w 

uchwalonej Uchwale XXXVII/285/2018 Rady Miejskiej w Trzcielu z dnia 25 stycznia 2018 

rok w sprawie ustalenia trybu udzielenia i rozliczenia dotacji dla niepublicznych przedszkoli, 

innych form wychowania przedszkolnego oraz szkół na terenie Gminy Trzciel, prowadzonych 

przez osoby fizyczne i prawne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i 

wykorzystania wkradły się błędy drukarskie i jest konieczność ich poprawienia. 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak przypomniał o szczegółowym omówieniu projektu 

uchwały podczas posiedzenia Komisji Oświaty, Wychowania i Kultury Rady Miejskiej w 

Trzcielu w dniu dzisiejszym i otrzymał jednogłośną opinię. 

 

Komisja Oświaty, Wychowania i Kultury Rady Miejskiej w Trzcielu – opinia pozytywna, 

 

W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jacek Marciniak stwierdził, że Uchwała nr 

XXXVIII/300/2018 Rady Miejskiej w Trzcielu w obecności 13 radnych, została podjęta 

jednogłośnie, 13 głosami „za” - uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Radni nie wnieśli pytań do projektu uchwały. 

 

Ad.14: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: zasad korzystania z obiektów użyteczności publicznej w 

Gminie Trzciel – projekt uchwały nr 9. 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak odczytał projekt uchwały. 

 

Podinspektor ds. promocji Robert Kaczmarek, omówił projekt uchwały, informując, że  

nowelizacja uchwały w sprawie zasad korzystania z obiektów użyteczności publicznej w 

Gminie Trzciel ma na celu doprecyzowanie tych zasad z podaniem racjonalnych kosztów 

wynajmu wszystkich obiektów, zarówno przez podmioty z Gminy Trzciel jak i spoza Gminy 

Trzciel. W stawki za wynajem obiektów zostały wliczone koszty energii, mediów i utylizacji 

odpadów. Od 2008 roku powstały nowe obiekty i wiele zostało wyremontowanych i 

wyposażonych, podnosząc przez to swój standard i funkcjonalność. 

 

Radny Mirosław Zieliński – czy kluby sportowe też muszą płacić? 

Sekretarz Jacek Ignorek – tak, cenniki i regulaminy ustalają dyrektorzy po uzgodnieniu z 

Burmistrzem. 

Radny Roman Pisera – czy organizacje pozarządowe, też muszą płacić? 

Burmistrz Jarosław Kaczmarek - tak  

Sekretarz Jacek Ignorek – nie możemy wyróżniać organizacji z terenu gminy i organizacji z 

poza terenu gminy. 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak przypomniał o szczegółowym omówieniu projektu 

uchwały podczas posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Finansowania, 

Planowania  Rady Miejskiej w Trzcielu w dniu dzisiejszym i otrzymała jednogłośną opinię. 
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Komisja Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Finansów, Planowania i Pracy, Rady Miejskiej w    

Trzcielu – opinia pozytywna, 

 

W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jacek Marciniak stwierdził, że Uchwała nr 

XXXVIII/301/2018 Rady Miejskiej w Trzcielu w obecności 13 radnych, została podjęta 12 

głosami „za”, 1 „wstrzymujący się” - uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Radni nie wnieśli pytań do projektu uchwały. 

 

Ad.15: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: zatwierdzenia sprawozdania z realizacji programu współpracy 

Gminy Trzciel z organizacjami pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego w 2017 roku – projekt uchwały nr 10. 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak odczytał projekt uchwały. 

 

Podinspektor ds. promocji Robert Kaczmarek, omówił projekt uchwały, informując, że 

obowiązek przedłożenia Radzie Miejskiej jako organowi stanowiącemu, przez organ 

wykonawczy jednostki samorządu terytorialnego, sprawozdania z realizacji Programu 

współpracy z organizacjami i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za 

rok poprzedni, wynika z art. 5a ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie. Sprawozdanie za dany rok musi być złożone do 31 maja roku 

następnego.  

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak przypomniał o szczegółowym omówieniu projektu 

uchwały podczas posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Finansowania, 

Planowania  Rady Miejskiej w Trzcielu w dniu dzisiejszym i otrzymała jednogłośną opinię. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Finansów, Planowania i Pracy, Rady Miejskiej w    

Trzcielu – opinia pozytywna, 

 

W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jacek Marciniak stwierdził, że Uchwała nr 

XXXVIII/302/2018 Rady Miejskiej w Trzcielu w obecności 13 radnych, została podjęta 

jednogłośnie, 13 głosami „za” - uchwała stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Radni nie wnieśli pytań do projektu uchwały. 

 

Ad.16: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: podziału Gminy Trzciel na okręgi wyborcze oraz ustalenia ich 

granic, numerów i liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym – projekt 

uchwały nr 11. 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak odczytał projekt uchwały. 

 

Sekretarz Jacek Ignorek, , omówił projekt uchwały, informując, że dokonuje się podziału 

Gminy Trzciel na 15 stałych okręgów wyborczych. Ostatni podział był w 2012 roku i taki 

pozostaje. Uchwała ta musi być podjęta przez Radę do 1 kwietnia 2018 roku.  

 



 

13 

 

 

W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jacek Marciniak stwierdził, że Uchwała nr 

XXXVIII/303/2018 Rady Miejskiej w Trzcielu w obecności 13 radnych, została podjęta 

jednogłośnie, 13 głosami „za” - uchwała stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Radni nie wnieśli pytań do projektu uchwały. 

 

Ad.17: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: podziału Gminy Trzciel na stałe  obwody głosowania, 

ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych – projekt 

uchwały nr 12. 

 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak odczytał projekt uchwały. 

 

Sekretarz Jacek Ignorek,  omówił projekt uchwały, informując, że dokonuje się podziału 

Gminy Trzciel na 4 stałe obwody głosowania. Uchwała ta musi być podjęta przez Radę do 1 

kwietnia 2018 roku.  

 

 

W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jacek Marciniak stwierdził, że Uchwała nr 

XXXVIII/304/2018 Rady Miejskiej w Trzcielu w obecności 13 radnych, została podjęta 

jednogłośnie, 13 głosami „za” - uchwała stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Radni nie wnieśli pytań do projektu uchwały. 

 

Ad.18: 

 

Przyjęcie protokołu z XXXVII sesji Rady Miejskiej w Trzcielu. 

 

Przewodniczący Rady oznajmił, że protokół z poprzedniej sesji jest zgodny z jej przebiegiem. 

Poinformował, że protokół z poprzedniej sesji wyłożony był do wglądu w Urzędzie Miejskim 

w Trzcielu jak również został wyłożony do wglądu  dwie godziny przed rozpoczęciem sesji, 

w związku z tym, że nie wpłynęły uwagi do protokołu, zostaje przyjęty przez aklamację. 

 

 

Ad.19: 

 

Udzielenie odpowiedzi na interpelacje radnych. 

 

Nie ma. 

 

Ad.20: 

 

Zaświadczenia i wolne wnioski. 

 
Członek Zarządu Rady Powiatu - pana Dariusza Orzeszko – opowiedział nam co dzieje się w 

Powiecie. W szpitalu za 8 milionów rozbudowują oddział dziecięcy.  

Jest możliwość zgłoszenia do kapituły honorowego obywatela, wnioski są przyjmowane 
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jeszcze 1 miesiąc. Kilka lat temu z naszej Gminy był Pan Mieczysław Kuryś.  

 

 

 

 

 

W dniu 8 marca 2018 roku wpłynął apel od mieszkańców Nowego Świata : 

 

Radny Mirosław Zieliński odczytał apel mieszkańców Nowego Świata o poprawę 

nawierzchni drogi dojazdowej do posesji – załącznik nr  22 do protokołu. 

 

 

 

Sołtys Jasieńca  - sołtys odczytał pismo z Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska 

o wynikach kontroli i karach nałożonych na Przedsiębiorstwo Ochrony Środowiska 

„Mrówka” za przekroczenie norm zawartości związków chemicznych w wodach 

oczyszczonych. 

 

Burmistrz Jarosław Kaczmarek – owszem zostały nałożone kary, ale nie takie jak 

przedstawia Pan sołtys. W tej chwili trwają prace projektowe, mające na celu modernizację 

oczyszczalni i poprawę jej parametrów. Po modernizacji uruchomiony zostanie dodatkowy 

blok do oczyszczania ścieków. Nikt nie lekceważy sobie problemu, ale sytuacja nie jest taka 

jak przedstawia to sołtys. Prowadzimy rozmowy i wszystko zmierza w kierunku rozłożenia na 

raty lub umorzenia nałożonych kar. 

 

Sołtys Jasieńca  - nie myślcie sobie, że na dzień dzisiejszy jest tak super i sołtys z Jasieńca 

sobie wymyśla. To jest poważny problem. 

 

Burmistrz Jarosław Kaczmarek – to co powiedziałem Państwu, kontrola nad tym 

problemem jest ze strony inspektoratu, nie mamy żadnych innych sygnałów na dzień 

dzisiejszy, że jest coś nie tak. 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak – byłem na spotkaniu z Panem, który opracowuje 

naprawcze działania na terenie naszej oczyszczalni i też nie ubierał tego w tak czarne barwy, 

jak sołtys z Jasieńca nam przedstawia. Są to inwestycje długotrwałe, jeden wynik badania 

wody nie świadczy o tym, że oczyszczalnia jest niezdatna. Ten Pan mówi o doraźnych 

krokach, które poprawiłyby jej jakość już w tej chwili w nie dużych nakładach kosztów i 

środków. Ale w sumie widząc te wyniki za ostatnie miesiące nie był zrozpaczony. 

Oczyszczalnia nie musi być przebudowana w takiej formie jak Pan mówi za 6 milionów. W 

Brójcach mieliśmy nową oczyszczalnie za 4 miliony. 

  

Sołtys Jasieńca – koszty poszły w górę. 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak – modernizacja na pewno nie będzie kosztowała 

tyle co budowa nowej. 

 

Burmistrz Jarosław Kaczmarek – dwa bloki zasadniczo to co powiedziałem są, tylko 

wymagają one akceptacji i remontu. 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak – trzeba przystosować. 
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Burmistrz Jarosław Kaczmarek – na ten temat wypowiedzą się fachowcy, a nie sołtys. 

 

Sołtys Jasieńca – ja się opieram na faktach  

 

Burmistrz Jarosław Kaczmarek – proszę  nie sugerować kosztów, bo to wprowadza tylko 

zamęt. 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak – jesteśmy w trakcie przygotowania kosztorysu i 

projektu naprawczego tej oczyszczalni, a Pan już wie jakie są koszty. 

 

Sołtys Jasieńca – sugeruję się oczyszczalnią w Międzyrzeczu i w Zbąszynku i dzisiaj 

rozmawiałem z Urzędem Marszałkowskim. 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak – pół roku temu nastawiał Pan nas na Burmistrza 

Zbąszynka, że mamy jechać na hura do Zbąszynka, bo Zbąszynek zatruwa nam rzekę. To co, 

Zbąszynek ma dobrą oczyszczalnie czy złą? 

 

Sołtys Jasieńca – złą! I dlatego buduję nową za 20 milionów. To są fakty. 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak – Swedwood zatrudnia kilka tysięcy ludzi i ich stać 

na nową oczyszczalnię. My zrobimy to na tyle, na ile nas będzie stać. 

 

Sołtys Jasieńca – ale ja się sugeruję tymi … doniesieniami. 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak – a ja się sugeruje naszymi wydatkami,  8 

milionów 300 tysięcy idzie w tym roku na inwestycje. Jest to ponad 25% dochodów budżetu i 

to idzie na środki trwałe. Także mamy do wyboru, albo się cofamy w rozwoju, nie idziemy 

ani o krok do przodu, albo będziemy się zajmować takimi rzeczami jak Pan tutaj mówi i nie 

dają one rozwoju naszej gminy. 

 

Sołtys Jasieńca – to co chcecie, żeby doszło do tego, jak w Zbąszynku? 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak – nie dojdzie do tego. Jesteśmy pod stałą kontrolą. 

 

Sołtys Jasieńca – to znaczy, że te papiery z WIOŚ są nieużyteczne, tak? 

 

Burmistrz Jarosław Kaczmarek – tak. 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak – to jest jednorazowy raport. 

 

Sołtys Jasieńca – nie jednorazowy … kilka… 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak – Pan przeczytał z dnia… 

 

Sekretarz Jacek Ignorek – Panie sołtysie ja tylko powiem tyle, że  jest udzielana kara, za 

przekroczenie, ale nie jest ono takie, że dyskwalifikuje oczyszczalnie. W innym przypadku 

oczyszczalnia zostałaby zamknięta w trybie pilnym. 

 

Sołtys Jasieńca – oczywiście, ja nie chcę żeby do tego doszło.  
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Sekretarz Jacek Ignorek – jest mowa, że oczyszczalnia będzie modernizowana i parametry 

będą poprawiane. Nie wiem czego Pan tu nie rozumie.  

 

Sołtys Jasieńca –  nie rozumiem działalności. 

 

Radny Andrzej Kłosowski – nie rozumie, bo nie będzie sensacji. 

 

Burmistrz Jarosław Kaczmarek – sensacja jest zapisana w gazecie. 

 

Radny Andrzej Kłosowski – po twoich sensacjach rada jeździ na przesłuchania. 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak – z tego co usłyszałem od tego Pana, który 

opracowuje raport naprawczy nie tkwi problem w jakości ścieków  tylko w ilości ścieków.  

Ten blok oczyszczalni ma wydajności w tej chwili 250 m., a dociera więcej. 

 

Sołtys Jasieńca –  3 lata temu wspominałem. 

 

Burmistrz Jarosław Kaczmarek – 280 m. 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak – czy 280 m po tej modernizacji. I w tej chwili 

stajemy przed problemem, że musimy uruchomić drugi, który będzie miał 250m. I wtedy 

nasza oczyszczalnia będzie jeszcze z zapasem. Ale jeżeli my to zrobimy tutaj, to musimy się z 

tym liczyć, że koszty ścieków będą takie same jak w Świebodzinie. Nie 8 czy 9 złoty, tylko 

18 złoty za m3, jeżeli nasze społeczeństwo jest na to przygotowane…  

 

Sołtys Jasieńca –  to skąd weźmiemy 70 tysięcy jeśli WIOŚ się nie zgodzi. 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak – oczywiście, bierzemy kredyt, dajemy to w koszty 

i jedziemy dalej i takie jest wyjście. A co Pan myśli , że oczyszczalnia wybudowana w 

Zbąszynku, to jakie będzie miała koszta oczyszczania. 

 

Sołtys Jasieńca –  20 milionów 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak – jakie koszta oczyszczania. 

 

Sołtys Jasieńca –  nie dowiedziałem się, ale w Międzyrzeczu pójdą do góry, wiem z 

Międzyrzecza. 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak – dlatego dotujemy Brójce, żeby miały takie same 

prawa co Trzciel, co roku dopłacamy do ścieków Brójeckich, żeby mieszkańcy Brójec nie byli 

poszkodowani względem mieszkańców Trzciela. Dlatego to są bardzo delikatne kroki i raczej 

bym z tym stonował i robił tylko to, co jest w tej chwili możliwe do zrobienia. Bo jeżeli nie, 

to musimy się wycofać ze wszystkich dotacji. Pan powiedział o dotacjach, które żeśmy 

przespali. Nic nie przespaliśmy, zrobiliśmy całą kanalizację w Brójcach. Czy to są przespane 

środki unijne na oczyszczalnie ścieków. 

 

Sołtys Jasieńca –  a gdzie mamy Chociszewo, Lutol Suchy, Łagowiec. 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak – wszystkie projekty są zrobione, a gdzie jest 
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dotacja państwa na to. Proszę mi pokazać gdzie są źródła dotacji unijnych na te cele. 

 

Burmistrz Jarosław Kaczmarek – zabrane są. 

 

Sołtys Jasieńca –  już mówię, chwileczkę. 

 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak – są zabrane, zabrane do Warszawy. 

 

 

Sołtys Jasieńca –  mam, mam, mam 

 

Burmistrz Jarosław Kaczmarek – zabrane, wszystko zabrane jest po prostu. 

 

Sołtys Jasieńca – spokojnie 

 

Burmistrz Jarosław Kaczmarek – 4 miliony przewidziane co ludziom ogłaszaliśmy, na 4 

wsie 4 miliony, później zostały 2  miliony, bo niby miały być na Stary Dwór i Łagowiec, 

chcieli to podzielić i zaczynać. W tej chwili tak obcięto, że zabrano nawet te 2 miliony. 

Czekamy teraz na rozstrzygnięcie. 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak – będziemy startować jako gmina na jedne środki, 

a jako przedsiębiorstwo na drugie środki. Okazało się, że ani na jeden ani na drugi podmiot 

nie starczyło żadnych środków. Pan nam mówi, żeśmy przespali jakieś działania. 

 

Sołtys Jasieńca – skończę swoją myśl, rozmawiałem z Urzędem Marszałkowskim dzisiaj. 

Oczywiście, ja nie wymyśliłem sobie z kapelusza rzeczy, mam podstawy i gmina Trzciel na tą 

chwilę złożyła 400 tyś, bez projektu, bez niczego, tak nie dostaniecie tych pieniędzy. 

   

 

Burmistrz Jarosław Kaczmarek – proszę państwa, nie słuchajcie bzdur 

 

Sołtys Jasieńca – jakich bzdur, Zbąszynek 

 

 

Burmistrz Jarosław Kaczmarek – złożyliśmy na dwie wsie o środki do Marszałkowstwa. 

Proszę bardzo do Pana Roberta jest wszystko zrobione. Zrobiony jest projekt na wszystkie  4 

wsie, są zrobione. 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak – Pan się spala przy tych sołtysach, którzy siedzą 

koło Pana, gdzie były robione zebrania wiejskie i były uzgadniane przejścia linii zarówno w 

Łagowcu i w Starym Dworze uzgadnienia o właścicielach i tak dalej. Było tak jedna czy 

druga sołtysi przecież mogą to potwierdzić? A Pan mówi, że nie ma żadnych uzgodnień, 

żadnych projektów. 

 

Sołtys Jasieńca – ja nie powiedziałem, że nie ma żadnych uzgodnień, tylko twierdzę… 

 

  

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak – jak Pan nie powiedział, powiedział Pan 

powiedział, że złożyliśmy wniosek bez projektu. Pan tak powiedział 
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Sołtys Jasieńca – czy ja mogę coś powiedzieć? 

 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak – Nie, bo to już za daleko poszło 

 

Sołtys Jasieńca – będę musiał się inaczej odnieść do tego jeśli nawet nie potraficie mnie 

wysłuchać na Radzie. Co za idiotę mnie macie czy co. 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak – ale Pan sam sobie co chwilę zaprzecza 

 

Sołtys Jasieńca – nie zaprzeczam, bo jeżeli na 5 aktualizacji Gmina Trzciel zaprojektowała 

400 tysięcy zł, to co z tych pieniędzy chcecie zrobić  

 

Burmistrz Jarosław Kaczmarek – jaką aktualizację 

 

Sołtys Jasieńca – to niech se Burmistrz do Krajowego Programu Oczyszczalni Ścieków 

Komunalnych, no leżą te papiery 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak – to jest wszystko wyssane 

 

Sołtys Jasieńca – jak wyssane, Pan Dyrektor Kamiński Marek, dyrektor z Urzędu 

Marszałkowskiego to sobie wymyślił, tak 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak – wie Pan co, to tak samo jak ja bym chciał 

przeczytać ustawę zmieniającą uchwałę budżetową i żebyście wy to zrozumieli nie mając 

papieru przed sobą, a ja bym wam rzucał suche cyfry, wyjęte z kontekstu i każdy z Was by 

zapamiętał inną cyfrę i później byście podjęli dyskusję 

 

Sołtys Jasieńca – dobra zakończmy ten temat 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak – to tak jak jest teraz, Pan wyciąga jakieś dane 400 

tysięcy nie wiadomo o czym Pan mówi 

 

Sołtys Jasieńca – to sobie sprawdźcie 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak – po co my mamy to sprawdzać  

 

Sołtys Jasieńca – wracajmy na ziemię, na Jasieniec, chciałbym żeby w tym roku drogi były 

dostosowane do potrzeb. To co zgłosił Nowy Świat to u nas jest normalne. Zgłosiłem po 

słabej interwencji stąd sprawę telefonicznie do dyrektora leśniczego Wencla. Jakieś 

porozumienie było zrobić Panie Burmistrzu. Czy nie? Tylko ich trzeba dalej naciskać, bo oni 

będą się wymigiwać i tej drogi nie chcieli zrobić. 

Rozmawiałem z Nadleśnictwem przez godzinę. Niby w kwietniu mają zadecydować czy ta 

droga będzie zrobiona. 

 

Radny Jerzy Tryba – co roku Panie sołtysie tą drogę naprawiają 

 

Sołtys Jasieńca – ale nie tą drogę co została zniszczona 
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Radny Jerzy Tryba – nie! Nie tą, następną? 

 

 

Sołtys Jasieńca – bo, tamta jeszcze gorzej, my oczekujemy z Jasieńca troszeczkę tłucznia 

 

Burmistrz Jarosław Kaczmarek – proszę Państwa, Jasieniec który w ubiegłym roku nie 

dostał pieniędzy z Rady Sołeckiej na drogi, Rada i ja przeznaczyliśmy  2 razy tyle mimo, że 

nie dostali tych. 2 razy tyle co normalnie 

 

Sołtys Jasieńca – nie robicie łaski, do cholery 

 

 

Burmistrz Jarosław Kaczmarek – dzisiaj się mówi, że to jest nic. My wiemy jak wyglądał 

rok poprzedni, jesień, te środki na równanie dróg 2 razy tyle poszło, ale była taka pogoda 

Sołtys Jasieńca – ale zadziałało 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak – to zadziałało czy nie zadziałało? 

 

Sołtys Jasieńca – ale to jest za mało na 60 km dróg 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak – Panie sołtysie, ja teraz powiem Panu jako kolega 

sołtys, ja dałem połowę budżetu wiejskiego na tłuczeń, miałem 9 zestawów, a w tym roku 

mam 7, to znaczy że co? Dobrze zrobiłem czy źle zrobiłem, a mogłem mieć 5. Bo niestety, 

trzeba nie raz sobie zacisnąć pasa. Przeznaczyć pieniądze na to, co jest priorytetem w danym 

roku i troszeczkę przestać być roszczeniowym, tylko myśleć o rozwoju całej gminy. A Pan 

jest roszczeniowy. 

 

Sołtys Jasieńca – jaki roszczeniowy? Dajcie mi tłucznia tyle co w salach, świetlicy  w 

Rybojadach 

 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak – ile masz teraz wysypanych? 

 

Sołtys Jasieńca – nic nie mam 

 

Burmistrz Jarosław Kaczmarek – cały rok sypał i nie ma nic 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak – ile Pan sołtys przeznaczył środków z sołeckiego? 

 

 

Sołtys Jasieńca – to są zadania własne gminy 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak – ile środków dostał Pan w tym roku? Ile proszę? 

 

 

Sołtys Jasieńca – dwie wanny dostałem 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak – ile sołtys przeznaczył z budżetu sołeckiego w 

tym roku na tłuczeń. Ile, proszę cyfrą? Proszę powiedzieć. 
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Sołtys Jasieńca – nic 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak – dziękuję, a na co Pan przeznaczył? 

 

Sołtys Jasieńca – no no no na tą salę (śmiech) z czego się śmiejecie? 

 

Radny Andrzej Kłosowski – to idź Pan na tą salę 

 

Sołtys Jasieńca – dobra, dobra 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak – zostańmy przy racjonalnym myśleniu 

 

Sołtys Jasieńca – dlaczego Brójce dostały na sale, Świdwowiec dostał na drogi, Sierczynek 

na salę, Siercz na drogi, ja tylko chciałem tyle tłucznia dostać, to by na początek starczyło 

Burmistrz Jarosław Kaczmarek – całą kupę miał tłucznia nasypaną przez siebie i tłucznia 

sprowadzonego. Oczywiście gmina zapłaciła za to, jeszcze myśmy dodatkowo dowozili 2 

razy tyle co w zeszłych latach poszło na Jasieniec 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak – jeszcze słyszałem, że był pożyczany ze wsi 

Świdwowiec 

 

Burmistrz Jarosław Kaczmarek – tak 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak – gdzie Ja jestem Radnym i chciałbym wiedzieć, 

kiedy sołtys się zobowiąże oddać to z funduszu sołeckiego 

 

Sołtys Jasieńca – ale ja nie brałem tłucznia od Świdwowca 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak – nie ?? 

 

 

Sołtys Jasieńca – tłuczeń poszedł na brame do Pani Dominiki do Świdwowca 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak – był tłuczeń na Jasieniec brany 

 

Burmistrz Jarosław Kaczmarek – skończ ten temat 

 

Kierownik OPS Trzciel Dominika Konieczna – czy Pan jest świadomy co Pan mówi 

 

Sołtys Jasieńca – tak, świadomy jestem 

 

Kierownik OPS Trzciel Dominika Konieczna – Panie Przewodniczący. Proszę o odpis 

protokołu z tej sesji 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak – tak, bardzo chętnie 

 

Kierownik OPS Trzciel Dominika Konieczna – Ja się Pana zapytałam świadomie czy Pan 

wie co mówi. Pan rzuca imionami na sesji. Ja się tutaj nie zebrałam po to, to nie jest jakiś 

targ, albo nie wiadomo co, tylko zebraliśmy się by obradować nad sprawami gminy. Pan 

rzuca imionami jakiś prywatnych osób, które wykorzystują tłuczeń wioskowy. Proszę Pana, 
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Pan mi w tym momencie pomówił o jakąś bramę. Tak Pan mi pomówił i zażądam tego na 

piśmie, odpowiedzi. 

 

Sołtys Jasieńca – dobrze 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak – czy są jakieś sprawy w tej chwili? Ja bym chciał 

tylko przeprosić wszystkich za ton dyskusji, bo naprawdę nie chciałbym, żeby tak 

kontynuowane były Panie sołtysie rozmowy między nami 

 

Sołtys Jasieńca – ale ja nie chcę tego. Ja chcę aby trochę tego rzucili 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak – ale Pan nawet w tej chwili nie potrafi zachować 

się inaczej 

 

Radny Andrzej Kłosowski – żeby nie ulegać podnietom, przed nami do zrealizowania jest 

budżet. Przed nami do zrealizowania są jakieś inwestycje, które podjęliśmy wspólnie, więc 

chciałbym, żebyśmy się na nich skupili. Za parę miesięcy, niedługo nowe wybory, kolega 

odgraża się, że od 4 lat zmieni Radę, zmieni finansowanie tego wszystkiego, wtedy myślę, że 

zrealizuje swoje drogi, swoje świetlice, swój punkt widzenia. Na spokojnie. Nie pozwólmy 

sobie z tej instytucji robić kampanii wyborczej, na spokojnie zrealizujemy to co mamy do 

zrealizowania i nie podniecajmy się 

 

Sołtys Jasieńca – Panie Andrzeju, kampanie wyborczą 

 

Radny Andrzej Kłosowski – chwileczkę Panie Jęcz wychodzi na, to że Pan Jęcz ma tylko 

punkt widzenia z całego społeczeństwa. My robimy przeciwko społeczeństwu, my byliśmy  

przeciwko inicjatywie zatruwanie wysypiska śmieci i w Chociszewie  i w Lutolu. My 

jesteśmy anty, my jesteśmy be, Pan Jęcz jest za. Pan Jęcz wszystko wie, ma koneksje, 

wszystkie dane, a my jesteśmy zacofani. Jeśli Pan uważa, że my działamy na szkodę gminy 

 

 

Sołtys Jasieńca – ja nie powiedziałem, że na szkodę gminy 

 

Radny Andrzej Kłosowski – chwileczkę, że działamy na szkodę gminy, że ją zadłużamy 

niezasadnie, że inicjatywy i inwestycje, które były przez 4 lata wykonywane na terenie gminy 

są przeciwko społeczeństwu no to, pójdziemy siedzieć. Co się Pan podniecasz posiedź Pan 

jeszcze te 3 – 4 miesiące i pójdziemy siedzieć 

 

Sołtys Jasieńca – ja już siedziałem 

 

Radny Andrzej Kłosowski – co Pan siedział? Za jechanie rowerem po pijanemu chyba 

 

Sołtys Jasieńca – to jest pomówienie 

 

Radny Andrzej Kłosowski – do tego trzeba się jeszcze napić 

 

Sołtys Jasieńca – proszę to zaprotokołować 

 

Przewodniczący Rady Jacek Marciniak – chciałbym jeszcze raz przeprosić za ton 

prowadzonej dyskusji w tym ostatnim momencie. Ale mam coś pozytywnego na koniec. Bo 
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niedawno obchodziliśmy dzień kobiet, a następne święto 11 marca święto sołtysa. Wszystkim 

kolegom i koleżankom w szczególności chciałbym złożyć najserdeczniejsze życzenia w 

imieniu swoim i Rady. Abyście nie musieli walczyć na noże z nami, bo my to wy, a wy to my. 

Może kiedyś będziecie tu siedzieć. Wiecie jaki ten chleb nie jest lekki, jaka jest praca 

społeczności. Życzę optymizmu. Tym kończę dzisiejszą sesje. Dziękuje bardzo. 

 

 

Zakończenie sesji nastąpiło o godz. 14.50. 

 

 

 

 
Protokołowała: 

 

Andżelika Kapała 
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